
Slangerup 
Kommune 

 
 

 
Beslutninger: Ekstraordinært Økonomiudvalgsmøde den 15.12.2004 
kl. 18.30 i Raadsalen 
 
 
Åben  
 
Fraværende: 
 
 
Indhold 
Sager til behandling .............................................................................................................................1 

1. Ønske om ny separat vejledende folkeafstemning i Uvelse Valgdistrikt ...............................1 
2. Lånehjemtagelse 2004 ............................................................................................................3 
3. Uvelse Fritids Center søger om omlægning af lån. - Tillæg ..................................................3 

Eventuelt ..............................................................................................................................................4 
 
 
 

Sager til behandling 

1. Ønske om ny separat vejledende folkeafstemning i Uvelse Valgdistrikt 
SAG NR.: 100018436 
 

pask 
 
Sagsfremstilling  
En borgergruppe i Uvelse valgdistrikt har den 19.11 afleveret 356 underskrifter fra borgere i 
distriktet, som med deres underskrift har givet udtryk for et ønske om, 
 
”at Slangerup Kommune snarest muligt lader afholde en vejledende folkeafstemning i Uvelse 
valgdistrikt om, hvorvidt distriktet skal sammenlægges med Hillerød kommune m.fl. (sandsynligvis 
Skævinge og Allerød).” 
 
Af praktiske grunde vil en folkeafstemning i givet fald først kunne afholdes i begyndelsen af det 
nye år, primo januar. 
 
Borgmesteren har derfor rettet henvendelse til Indenrigs- og sundhedsministeren med spørgsmål om 
Ministeren vil kunne kunne godkende  at Slangerup Byråd i givet fald indsender en korrektion til 
det allerede meddelte ønske om at Slangerup Kommune sammen med Frederikssund, Jægerspris, og 
Skibby kommune danner en ny kommune pr 1.1.2007 
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Økonomi 
En separat folkeafstemning i Uvelse Valgdistrikt vil kunne gennemføres for ca. 30.000 kr., der vil 
kunne afholdes inden for økonomiudvalgets rammebevilling. 
 
Forvaltningen har rettet henvendelse til KMD med anmodning om et overslag over merudgifter som 
en opdeling af kommunens mange registre vil betyde i forhold til en situation hvor de mange 
registerdata samlet indgår i den nye kommunes registre. Dette overslag ventes at foreligge til mødet. 
 
Borgmesterens indstilling  
På baggrund af underskriftindsamlingen i Uvelse, hvor 40 % af de stemmeberettigede med deres 
underskrift har udtrykt ønske om en separat vejledende folkeafstemning i Uvelse valgdistrikt om, 
hvorvidt distriktet skal sammenlægges med Hillerød kommune m.fl. og dermed løsrives fra 
Slangerup kommune, beslutter byrådet følgende: 
 
Der afholdes vejledende folkeafstemning i Uvelse valgdistrikt søndag d. 16. jan. 2005 kl. 1200 – 
1800. 
Betingelserne for, at Slangerup byråd kan acceptere, at Uvelse valgdistrikt udskilles er, at 
stemmeprocenten er mindst 60, samt at mindst 75 % af de afgivne stemmer går ind for en 
udskillelse og sammenlægning med Hillerød kommune. 
Det er endvidere en betingelse, at Hillerød byråd accepterer valgtemaet, samt at det – såfremt 
Slangerup byråd træffer beslutning derom – er indstillet på at indlemme Uvelse valgdistrikt i 
kommunen på de af Indenrigsministeriet givne betingelser. 
En yderligere betingelse er, at Indenrigsministeriet tillader udskillelsen af Uvelse valgdistrikt.  
 
Tidligere beslutning   
Økonomiudvalget, den 08.12.2004 
Udsat til ekstraordinært ØU 15.12.04 kl. 18:30 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget, den 15.12.2004 
Socialdemokraterne foreslår at såfremt der skal gennemføres en vejledende afstemning om 
Uvelse/Lystrups tilhørsforhold til Hillerød eller Slangerup, så skal alle Slangerup Kommunes 
vælgere kunne deltage i afstemningen. 
 
Økonomiudvalget anbefaler borgmesterens forslag til byrådet 
 
Henrik Maag kan ikke tiltræde denne anbefaling idet han mener, at de afgivne underskrifter er 
afgivet på forkert grundlag. At en adskillelese fra Slangerup Kommune vil stille Uvelses borgere 
ringere end den af byrådet allerede trufne og indgåede aftale med Frederikssund Kommune. At et ja 
til en afstemning vil være mere konfliktskabende end en afvisning vil være. Henrik Maag kan i 
øvrigt tilslutte sig Socialdemokraternes forslag. 
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2. Lånehjemtagelse 2004 
SAG NR.: 100012753 
 

lara 
 
Sagsfremstilling  
Der er i november måned 2004, med udbetaling den 30. november 2004, hjemtaget et lån på ialt 
11,1 mio. kr. i Kommunekredit. 
 
Lånet svarer til de låneforudsætninger, som fremgår af økonomirapporten pr. november 2004. 
 
Den opgjorte låneoptagelse er excl. låneoptagelse til ombygningen af Sundhedscentret boligdel, 
som optages på særlige vilkår. 
 
For at give mulighed for at det nye lån kan indgå i den gældspleje, som er vedtaget af byrådet i 
kommunens gældplejepolitik, er det nye lån optaget med variabel rente, og med en afdragsprofil 
svarende til det samlede lån på 140 mio. kr., som blev optaget 22. september 2003. 
 
Indstilling  
Borgmester Bent Lund indstiller til byrådets godkendelse, at lånet er hjemtaget på ovenstående 
vilkår. 
  
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget, den 15.12.2004 
Anbefales til byrådet 
 
 

3. Uvelse Fritids Center søger om omlægning af lån. - Tillæg 
SAG NR.: 100001671 

pech 
 
Indledning 
Bestyrelsen i UFC søger om tilladelse til at omlægge det eksisterende lån i Lokale- og 
Anlægsfonden til et fast forrentet lån. 
 
Sagsfremstilling  
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Bestyrelsen oplyser, at lånet på oprindeligt 6.692.000 kr. blev optaget i 2002 som et lån med 
variabel rente efter forslag fra Slangerup Kommune, som også har kautioneret for lånet. I perioden 
fra 2002 og frem til nu, har renten ligget på omkring 3,5%, men ydelsen har været uændret, idet 
rentefordelen har nedsat restløbetiden, så den nu er på ca. 14 år. Restgælden udgør 5.962.592 kr. pr. 
31. december 2004.  
  
UFC forventer en stigende rente de kommende år, og da det lige nu er muligt at omlægge lånet til 
en fast rente på omkring 5,5%, finder bestyrelsen det rigtigst at gøre dette således, at UFC ikke 
risikerer at stå med et økonomisk problem om få år. Ved samtidig at regulere restløbetiden til de 
oprindelige 20 år (2002-2022), vil den årlige ydelse stort set blive uændret i forhold til nu. 
 
UFC ønsker at omlægge lånet i indeværende måned. 
 
Forvaltningen har ingen bemærkninger til ansøgningen. 
 
Indstilling  
At økonomiudvalget godkender omlægning af lånet. 
 
Tidligere indstilling/beslutning  
 
 
Beslutning  
Økonomiudvalget, den 15.12.2004 
Godkendt som indstillet da omlægning ikke medfører en ændring i den af byrådet tidligere stillede 
garanti. 
 
 

Eventuelt 
 
Mødet slut kl.: 18:50 
 

  4 


	Åben
	Sager til behandling
	1. Ønske om ny separat vejledende folkeafstemning i Uvelse V
	2. Lånehjemtagelse 2004
	3. Uvelse Fritids Center søger om omlægning af lån. - Tillæg

	Eventuelt

